
Crna Gora: Ekološko društvo “Breznica” traži od Vlade odgovor zbog
čega se ne vrši rekultivacija deponija Gradac i Maljevac

Svjetska banka za obnovu i razvoj odobrila je Crnoj Gori kredit od pedeset miliona eura, od
čega je deset miliona planirano za sanaciju deponije pepela i šljake Maljevac i jalovište rude
Gradac. Poslovi na ovim projektima se još uvijek ne izvode. Uzimanju ovog kredita prethodi-
la su obećanja tadašnjeg ministra turizma i održivog razvoja Predraga Nenezića, koji je re-
kao da je projekat za rekultivaciju i saniranje deponije Gradac spreman i da će radovi početi
u proljeće 2009. godine. Od ministrovog obećanja prošlo je sedam godina, a radovi još uvjek
nijesu počeli ni u Gracu ni na Maljevcu. Izvršni direktor NVO „Breznica“ Milorad Mitrović ka-
že da mu nije jasno šta se desilo sa novcem koji je uzet od Svjetske banke, odnosno nije mu
jasno zbog čega Vlada Crne Gore i poslije brojnih prozivki ćuti i ništa ne preduzima kako bi
sancija deponija konačno počela.
-U slučaju deponija u Gracu i Maljevacu država nije trebala ni da se zadužuje, već je sanaciju
trebalo da uradi poslovodstvo nekadašnjeg Rudnika olova i cinka „Šuplja stijena“ i sadašnja
Elektroprivreda, jer su oni svojim radom učinili da dođe do devastacije prostora i nastanka
deponija. Rudnik olova i cinka je zatvoren a Elektroprivreda se ponaša kao država u državi,
pa je teret sanacije deponija pao na državu- pojašnjava Mitrović.On je pozvao državnu vlast
da kaže gdje su pare od kredita, odnosno da li su potrošene za neku drugu namjenu.
On kaže da se Vlada Crne Gore javno pohvalila da će deset miliona eura biti potrošeno za sa-
naciju deponija, da su predstavnici pljevaljske lokalne uprave u sabiranju investicija, već ne-
koliko godina najavljivali pomenute iznose ali da se na terenu ništa ne radi. Mitrović kaže da
je Vlada ta koja treba da kaže hoće li se ili ne ovaj novac trošiti za ovu namjenu, odnosno da
li je već potrošen.
– Pošteno bi bilo reći, ako je novac potrošen na neke druge projekte, novca za sanaciju depo-
nije u Gradcu nema, kao što ga nema ni za deponiju Maljevac. Pokrenuti odgovornost, ukoli-
ko se odgovorni smiju prozvati i pozvati na odgovornost. Sve to treba uraditi što prije nego
da se građani zamajavaju pričama o velikim investicijama – kazao je Mitrović.
On se osvrnuo i na pogubnost postajanja ovih deponija, kazavši da mu nije jasno kako niko ni-
šta ne želi da preduzme, a dobro se zna da deponija u Gradcu truje Ćehotinu, sa prašinom
truje čitavu okolinu, a pritom i sam objekat nekadašnjeg flotacionog sistema je opasnost za
građane. Mitrović navodi da iz „Breznice“ gotovo dvije decenije pričaju o ovom problemu i
da bi „dosada ministri da su gluvi i bez očiju mogli doznati da je deponija u Gradcu štetna”.
-Mislim da je Vlada u slučaju rekonstrukcije ovih deponija obmanula predstavnike Evropske
unije. Dato je obećanje da će se deponije sanirati i rekultivisati, a ustvari ništa se nije uradi-
lo. Priča predstavnika ekoloških udruženja se prećuti kao da se ništa ne dešava, a novac se
uzima za saniranje ekoloških crnih tačaka, a potom se troši na druge projekte – zaključio je
Mitrović.B. Je.
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